
113學年度陽明校區生醫領域學術論文英語口頭報告競賽 

活動名稱 

113學年度陽明校區生醫領域學術論文英語口頭報告競賽(2025 Biomedical 

Thesis Competition on English Oral Presentation) 

宗旨 

現今國際學術研討會多需於簡短數分鐘內，以英語精準呈現研究發現與重

要性。為鼓勵陽明交大學生躍升國際舞台，積極參與國際學術發表與進行學術

交流，透過本校學術論文英語口頭報告，訓練學生於有限時間內深入淺出且精

準地展現重要研究成果。本活動希望能培養學生於學術報告中使用英語之習慣

與自信，增強學生國際學術交流能力。 

活動規範 

初賽 

1. 國立陽明交通大學在校註冊在學生皆可參加，採個人報告方式進行，

主題以自身生醫領域相關研究為主。 

2. 請於 2025年 04月 18日 23：59前填寫完報名表單，並上傳初賽英語

報告影片，並於 2025年 04月 21日前檢查是否收到生醫工程學院雙語

計畫推動工作小組之確認信件，如果沒有收到，請主動寄信聯繫

（Email: bmse.emi@gmail.com）。 

報名表單連結：https://forms.gle/rjnvcDSRnr8Kf1Qw8 

3. 初賽以影片錄製方式評選，請遵守影片規範以符合參賽資格： 

a. 參賽者應錄製 2 分鐘英語簡報報告影片，影片全程須包含投影片

及參賽者臉部影像(以辨識本人親自報告與表達方式)，簡報與口

說內容皆需以英語呈現。 

b. 投影片頁數以 3 頁為限，首頁應敘明研究主題、姓名及系所。 

c. 影片內容請簡要說明研究重要性（study significance）與研究主要

發現（main findings），因時間有限，不需過度說明方法細節。 

d. 請將影片上傳至 Youtube，以「學術論文英語口頭報告_參賽者系

所_參賽者姓名」命名，將其設定為不公開，並於報名表單欄位中

附上其影片連結。 

4. 評選標準 

主要目標在能讓各領域聽眾快速理解 2分鐘呈現內容之研究發現重要

性與價值，而非研究技術細節。 

a. 報告內容（50%）- 簡報設計清晰度、要點掌握性 

b. 報告技巧（50%）- 吸引度、理解度、時間掌握 

http://bmse.emi@gmail.com
https://forms.gle/rjnvcDSRnr8Kf1Qw8


複賽 

1. 複賽名單將於 2025 年 05 月 09 日前公布在國立陽明交通大學生醫工程

學院網頁（https://cbmse.nycu.edu.tw/products/13/1），主辦方另以

Email聯繫參賽者。 

2. 參賽者須於 2025年 05月 19日 23：59前繳交摘要，並於 2025年 05

月 23日 23：59前繳交簡報檔案，逾期將取消複賽資格。複賽將於

2025年 05月 26日上午 9-12點舉行，個別報告時間及地點將再另行通

知。 

3. 參賽者以現場實體報告方式進行，每人英語口頭簡報時間以 5分鐘為

限，簡報完成後進行現場問答（簡報與口說內容皆需以英語呈現）。 

4. 報告內容須包含研究動機、創新與重要性、主要方法與發現、討論。 

5. 評選標準 

a. 材料內容（35%）- 內容架構、簡報設計 

b. 報告技巧（40%）- 清晰度、理解度、時間掌握 

c. 回應答辯（25%） 

獎勵制度 

1. 所有進入複賽參賽者皆頒予參賽證明。 

2. 複賽由評審委員評選出冠、亞、季軍、佳作數名（以上獎項與獎金視

實際參賽情況得以從缺或調整）。獎項如下： 

冠軍：新台幣 4000元及獎狀乙張 

亞軍：新台幣 3000元及獎狀乙張 

季軍：新台幣 2000元及獎狀乙張 

佳作：新台幣 1000元及獎狀乙張 

注意事項 

1. 參賽者以報名一件為限。 

2. 賽者請自行備份參賽作品，繳交後概不退件。 

3. 參賽作品若有下列情事之一，經查屬實者，將取消參賽及獲獎資格：

作品不實、侵害他人著作權或其他權利之行為，相關法律責任與損

失，由參賽者自行負責與賠償。 

4. 如參加人數不足，將逕行取消競賽亦不頒發獎勵。 

5. 本辦法如有未盡事宜，主辦單位得隨時修訂並公告辦理。 

聯絡資訊 

聯絡人: 生物醫學暨工程學院雙語計畫推動工作小組 楊小姐 

信箱: bmse.emi@gmail.com 

連絡分機: 65350 

https://cbmse.nycu.edu.tw/products/13/1
http://bmse.emi@gmail.com


2025 Biomedical Thesis Competition on English Oral 

Presentation 

Event Name 

2025 Biomedical Thesis Competition on English Oral Presentation 

Purpose 

In most international symposiums, it is essential to accurately present one’s 

research findings and significance in English in just a few minutes. To encourage the 

students in Yang Ming Chiao Tung University to rise to the international stage and 

actively participate in international academic exchanges, through this event, we train 

students to present their important research findings in an in-depth and precise manner 

within a limited time through English oral presentations. This event aims to cultivate 

students' habit and confidence in using English academically, and further enhance their 

English communication skills. 

Event Guidelines 

Preliminary round: 

1. Only students from NYCU are eligible to participate. The event will be 

conducted in an individual presentation format, with topics primarily focused 

on their own research in the biomedical field. 

2. Please complete the registration form and upload the preliminary round 

English presentation video by 11:59 PM on April 18, 2025. By April 21, 

2025, please check if you have received a confirmation email from the 

CBMSE Bilingual Education Promotion Task Force. If you have not received 

it, please contact us via email (Email: bmse.emi@gmail.com). 

Registration form link: https://forms.gle/rjnvcDSRnr8Kf1Qw8 

3. Preliminary rounds will be judged through video recordings. The 

specifications for the video are as follows: 

a. Contestants should record a 2-minute English presentation video. The 

video must include both the slides and the participant's face 

throughout (to verify that the participant is presenting and 

expressing in person). Both the presentation and the spoken content 

must be delivered in English. 

b. The slide deck should be limited to 3 pages, with the first page clearly 

stating the name, department, and study title. 

c. The video content should briefly explain the study significance and 

study main findings. Due to time constraints, detailed technical methods 

are not necessary. 

d. Please upload the video to YouTube, naming it "Academic English Oral 

Presentation _ Contestant's Department _ Contestant 's Name." Set the 

video as unlisted and provide the video link in the registration form. 

http://bmse.emi@gmail.com
https://forms.gle/rjnvcDSRnr8Kf1Qw8


4. Evaluation Criteria: 

The main goal is to allow the audience from various fields to quickly 

understand the importance and value of the research findings presented in the 

2-minute video, rather than focusing on the technical details of the research. 

a. Content (50%) - Clarity of presentation design, ability to grasp key 

points 

b. Presentation Skills (50%) - Engagement, clarity of understanding, time 

management 

Final round: 

1. The list of the final round will be announced on the website of the College of 

Biomedical Science and Engineering, National Yang Ming Chiao Tung 

University (https://cbmse.nycu.edu.tw/products/13/1) by May 09, 2025. 

Additionally, the organizers will contact contestants via email. 

2. Participants must submit their abstract by 11:59 PM on May 19, 2025, 

and their presentation file (PPT) by 11:59 PM on May 23, 2025. Late 

submissions will result in disqualification from the final round. The final 

round will take place on May 26, 2025, from 9:00 AM to 12:00 PM. 

Details regarding the presentation time and location will be provided 

separately. 

3. Contestants will present their reports in person. Each person's English oral 

presentation should not exceed 5 minutes and should be followed by a Q&A 

session (Both the presentation slides and speaking should be in English). 

4. The content of the presentation should include research motivation, methods, 

main findings, innovation, significance, and discussion. 

5. Evaluation Criteria: 

a. Content (35%) - Structure, presentation design 

b. Presentation Skills (40%) - Clarity, comprehension, time management 

c. Response to questions (25%) 

Prize 

1. All finalists will be awarded a participation certificate. 

2. In the final round, judges will select the first, second, and third place winners, 

as well as several honorable mentions (these awards and prizes may be 

adjusted or omitted based on actual participation). The awards are as follows: 

a. First place: NT$4000 and a certificate 

b. Second place: NT$3000 and a certificate 

c. Third place: NT$2000 and a certificate 

d. Honorable Mention: NT$1000 and a certificate 

Contest Notices 

1. Contestants are limited to one submission each. 

2. Contestants are responsible for backing up their entries and no submissions 

will be returned. 

https://cbmse.nycu.edu.tw/products/13/1


3. Entries found to be involved in any of the following circumstances, upon 

verification, will result in disqualification from the contest and forfeiture of 

any awards: falsification of work, infringement of others' copyright or other 

rights. Contestants shall be solely responsible for any legal liabilities and 

losses incurred. 

4. If there are insufficient contestants, the competition may be canceled, and no 

awards will be given. 

5. If there are any matters not covered in these regulations, the organizer 

reserves the right to amend them at any time and announce the revisions 

accordingly. 

Event Contact 

Ms. Yang, CBMSE Bilingual Education Promotion Task Force 

Email: bmse.emi@gmail.com 

Phone extension: 65350 

http://bmse.emi@gmail.com

